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La patronal gironina reclama estudiar la construcció de centrals nuclears
Mario Monti presentarà un informe de primeres recomanacions avui després de la cimera

Albert Soler/Efe, Girona/Barcelona
En ple debat sobre el traçat de la línia de la MAT sobre el territori gironí, el president de la Federacióp
d'Organitzacions Empresarials de Girona (Foeg), Joan Fausto Martí, va plantejar ahir la possibilitat de construir
noves centrals nuclears que abasteixin el territori català i gironí "d'energia elèctrica pròpia". Martí considera que
aquesta possibilitat ha de deixar de ser un tabú i que cal iniciar un debat seriós al respecte, "doncs països del nostre
entorn estan adoptant aquesta solució i estem quedant endarrerits". Independentment d'això, Fausto Martí va lamentar
la manca d'informació que hi ha al voltant de la MAT, la seva necessitat i el seu traçat definitiu.
El màxim representant de la patronal gironina es va mostrar satisfet, no obstant, per l'anunci del principi d'acord de
construcció de la MAT, si bé va precisar que tampoc no queda clar "fins a quin punt serà un mitjà de transport cap
altres zones, i fins a quin punt es consumirà aquí la seva electricitat". Això a banda, el que necessiten els empresaris
gironins, per Martí, "és aconseguir més energia, i que sigui barata". I és en aquest sentit que proposa "estudiar la
viabilitat de construir centrals nuclears que permetin que Catalunya disposi de la seva pròpia energia; que no
necessiti comprar-la".
Tot i que no rebutja les energies renovables, Martí dubta que siguin suficients per a les necessitats industrials
gironines i catalanes. "Jo no dic que comencem a construir nuclears, sinó que s'iniciï un debat seriós, que valori el
cost, la seguretat i la netedat d'aquesta energia, i que s'actuï després en consequència", va precisar. Tanmateix, Fausto
Martí sospita que la solució nuclear no pot ser massa dolenta "tenint en compte que no només la Xina, sinó països
com França i Itàlia estan construint centrals nuclears".
Primer la cimera, després l'informe
Per la seva banda, l'enginyer i expert en temes elèctrics Joan Vila, consultat per aquest diari, va qualificar d'estèril el
debat sobre la MAT "doncs no s'ha dit res de nou i encara no s'ha anunciat al detall el traçat definitiu". "És aleshores
que caldrà estar alerta", va indicar.
De fet, el coordinador europeu de la interconnexió elèctrica amb França, Mario Monti, no presentarà fins avui a París
el seu informe. Després de la cimera francoespanyola en què José Luis Rodríguez Zapatero i Nicolas Sarkozy
discutiran -entre altres temes- sobre el traçat de la MAT, Monti oferirà una roda de premsa en què farà públiques les
seves "primeres recomanacions" per trobar "la millor opció tècnica, econòmica i mediambiental" per a la
interconnexió "tenint en compte les poblacions afectades", van informar ahir fonts de la Comissió Europea. Serà a les
tres de la tarda a la representació de la Comissió a la capital francesa.
Monti tornarà a Catalunya abans no acabi aquest mes de gener per presentar als ajuntaments i a les associacions
aquest informe amb les seves primeres conclusions, van explicar fonts de la Comissió Europea.
De tota manera, i malgrat aquestes intencions del mediador, els presidents espanyol i francès arriben a la cimera de
París amb un acord tàcit perquè el traçat de la interconnexió elèctrica passi per la Jonquera, en paral·lel al corredor
d'infraestructures, al TGV i a l'AP7, descartant així les opcions de Maçanet de Cabrenys i la Vajol.


